
  

   
  Skolebestyrelsesmøde  
  Onsdag d. 9. oktober 2024, kl. 17.00 - 19.00.      
  Mødet afholdes på Odden Skole. 
   
  Der vil som vanligt være mulighed for at deltage i fællesspisning fra kl. 16.45 

- Husk at melde afbud, hvis du ikke deltager. 
 

Dagsorden 
 

Referat 

Deltagere: 
Kristine Berg, Fanny Krabbe, Signe Vang Nielsen, 
Lærke Malmbak Stounberg, Morten Mathiasen, 
Sofie Brandt, Rafael V. Clausen Levald, Jannie Jul 
Hansen Frederiksen, Morten Ishøy, Thomas Niel-
sen, Theis Hellesøe, Jeanette Pettersson, Allan F. 
Thams, Tina E. Ravn, Torben Petersen, Clara 
Klint, Krista Clausen og Trine H. Mortensen 
 

Afbud: Morten Ishøy, Kristine Berg, Fanny Krabbe,  
Signe Vang Nielsen, Rafael V. Clausen Levald, Morten 
Mathiasen, Jannie Jul Hansen Frederiksen, Thomas 
Nielsen 
 
Tilstede: Lærke Malmbak Stounberg, Sofie Brandt, 
Theis Hellesøe, Jeanette Pettersson, Allan F. Thams, 
Tina E. Ravn, Torben Petersen, Clara Klint, Krista 
Clausen og Trine H. Mortensen 
 
Elevrådsrepræsentant: Maja (afbud) 

56. Godkendelse af referat  
Tid: 2 min. 
 

Godkendt.  

57. Godkendelse af dagsorden  
Tid: 2 min. 
 

Godkendt.  

58. Hvordan får vi flere til at melde 
sig til bestyrelsesarbejdet? 
v/Lærke 
Tid: 20 min. 
 

Det opleves både som en udfordring både at rekrut-
tere og fastholde.  
 
Forældrerepræsentanter for skolen sidder 4 år ad 
gangen.  
For dagtilbud gælder det for 2 år ad gangen.  
 
Nykøbing: 3 repræsentanter 0-4. kl. mangler 
 
Odden: Der mangler en forældrerepr. for dagtilbud 
+ en suppleant 
 
Egebjerg: Der mangler en forældrerepr. for hhv. 
skolen og børnehaven + suppleanter. 
 
Er der for mange møder? Kan man i rekrutteringen 
lægge vægt på, at man ikke skal deltage i alle mø-
der?  
 
Kan SB komme ud på forældremøderne og tale om 
bestyrelsesarbejdet, evt. med en lille folder?  
 
Det er måske ikke antallet af år, der skræmmer, 
men om man kan se sig selv være involveret i sit 
barns skole? Det er også et problem på andre skoler.  
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Gøre bestyrelsen mere synlig – billeder af medlem-
merne. Lave arrangementer. Gøre det mere jord-
nært.  
 
Det er ikke strukturen, men synlighed. Gøre det lidt 
sjovt og lidt mindre kommunalt. Beskrive, hvad be-
styrelsen laver. Kan man få kommunikationsafdelin-
gen til at lave en folder?  
 
Forældrerepræsentanter kunne deltage på foræl-
dremøder og tale om skolebestyrelsens arbejde.  
 
Invitere forældre ind på årets første skolebestyrel-
sesmøde. Der kommet meget få. Kan vi tænke et 
andet koncept?  
 
Odden og Egebjerg Afdelingsråd arbejder allerede 
med synlighed.  
 
Aftale:  
Næste møde arbejder vi med synlighed.  
Vi tager billeder (har vi et polaroidkamera?)  
Opsættes på tavle med 10 linjer fra hver repræsen-
tant om, hvordan man oplever skolebestyrelsesar-
bejdet.  
 
Punktet tager det med til afdelingsrådene på de tre 
afdelinger.  
 

59. Kostprincip (ønske fra afdelings-
råd Odden) – drøftelse om behov. 
v/Torben  
Tid: 15 min.  
 

Henvendelse fra afdelingsrådet på Odden ift. kost-
principper. På Odden har man ikke et kostprincip, 
men man må ikke have juice med. Det må man på i 
hvert fald én af de andre afdelinger. Var det en idé 
med et fælles kostprincip? Skal man overhovedet 
lave et overordnet princip?  
 
Hvem skal i givet fald opretholde princippet? Det 
kan blive svært at stå i rollen som politibetjent og 
belaste forældresamarbejdet.  
 
Det er ikke ukompliceret at vedtage et kostprincip. 
Forældre kan føle sig forkerte eller blive vrede. 
Hvad er sundt og usundt?  
 
Kunne det give mening, at man lokalt har nogle 
drøftelser herom? Det bliver svært at lave et over-
ordnet princip gældende for de tre afdelinger.  
 
Forældrene spørger altid i forbindelse med indskriv-
ning. Svaret er sund og varieret kost. Oplever vi, at 
der er et problem, tager man fat og guider og vejle-
der forældrene uanset om man har et princip eller 
ej.  
 
Kunne en skolemadsordning være en vej? Pt. er der 
ikke driftsmidler hertil. 
 
Beslutning: Der er pt. ikke tilslutning til, at skolebe-
styrelsen udarbejder et kostprincip. Man kan have 
lokale drøftelser og aftaler.  
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60. Opfølgning på oplæg om klima 
og bæredygtighed (opfølgning af op-
læg fra foråret 2024) 
v/ Lærke og Trine 
Tid: 20 min. 
 
 

Skolebestyrelsen har ønsket punktet drøftet. Hvad 
er målet med det? Hvad ønsker skolebestyrelsen vi-
den om ift. afdelingernes klimaaftryk og arbejde 
med bæredygtighed?  
 
Vil man som bestyrelse udarbejde et princip, som vi 
kan arbejde ind i? Vil man høre om, hvordan vi ar-
bejder med det én gang om året? Kan man under 
punktet ”Nyt fra afdelingen” have det som et fast 
punkt, hvordan man har arbejdet med det siden 
sidst?  
 
Skolerne og dagtilbuddene kunne med fordel tale 
ind i, hvordan vi danner børnene ind i at blive be-
vidste ift. klima og bæredygtighed. Det bliver fast 
punkt fremadrettet under punktet ”Nyt fra afdelin-
gen”.  
 

61. Møde med BUU: Vi ser ind i dia-
logmødet mellem det politiske ud-
valg og bestyrelse. Udvalget ønsker 
en dagsorden, der tager afsæt i 
punkter, som vores bestyrelse øn-
sker drøftet. Hvilke punkter vil vi 
tage med til udvalget? 
v/ Lærke og Trine 
Tid: 20 min.  
 

Mulige emner:  
Fællesskab - Kristine har booket oplæg for foræl-
drebestyrelsen.  
Attraktivitet 
Skærm- og mobilprincip  
Økonomi  
Kompetenceudvikling af lærere og pædagoger – ud-
dannelseskataloget 
Skolefællesskabet – mulighed for alternative fælles-
skaber. Et konkret bud på, hvordan vi skaber sam-
menhængskraft på tværs af kommunen.  
 
Fortælle om et eller to punkter ift. hvad vi er gode 
til. + det vil vi gerne blive bedre til. Tale ind i, hvad 
vi har brug for i den henseende.  
Fx arbejde med fællesskaber.  
Arbejde med bosætning til yderområder 
 
Næste møde – her bliver vi konkrete på, hvad vi skal 
tale om. Overvej gerne punkter til næste møde.  
 
 
 

62. Nyt fra afdelingen; Tema: Triv-
sel. Hvordan arbejdes der med at 
øge trivslen på afdelingerne? Herun-
der antimobbe-strategien. 
v/Torben 
Tid: 20 min. 
 

Se bilag.  

63. Nyt fra dagtilbud/SFO: 
v/Clara 
Tid: 10 min. 
 

Hele personalet har været til oplæg med Niels Falk 
om børns leg som en del af Odsherred Kommunes 
uddannelseskatalog for lærere og pædagoger.  
Fokus på ”den glemte leg” i hele kommunens dagtil-
bud. Skabe rum og plads til legen som udviklende 
for fællesskabet og det enkelte barns udvikling. Un-
derstøttelse og udvidelse af legen.  
 
Digitalt forløb i børnehaven – Guldastronauterne. 
Thomas fortæller om det næste gang.  
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64. Nyt fra skoleleder 
v/Trine  
Tid: 2 min. 

 

Folkeskolen kvalitetsprogram. Der sker mange 
spændende ting. Vi afventer helt konkrete vejled-
ninger, herunder rammen for øget indflydelse og 
muligheder for skolebestyrelser. Bestyrelsen får en 
øget stemme ind i fx om der skal gives karakterer 
fra 6. klasse, deltagelse i skoleudviklingssamtaler 
m.v.  
 
Der er kommet svar fra borgmesteren ift. bestyrel-
sens høringssvar til budget 2025. Svaret er sendt ud 
til skolebestyrelsen på mails.  
 
Vi afventer økonomi til de skoler, som er vedtaget 
som del af landsby for at styrke de små landsbysko-
ler. Det er også et centralt signal fra landspolitisk 
hold, at man ønsker at prioritere de små skoler – 
uanset beløbets størrelse.   

65. Nyt fra bestyrelsesforperson 
v/Kristine / Lærke 
Tid: 2 min. 
 

Intet nyt.  

66. Opsummering af hovedpunkter 
til Aula/alle forældre. 
v/Lærke  
tid: 2 min. 
 

Oplægget om, hvordan der arbejdes med trivsel.  
Der er taget beslutning om ikke at udarbejde et 
kostprincip for at give frihed til lokale drøftelser.  
Synlighed – rekruttering til SB. 

EVT. 
 

 

Punkter til de kommende møder:  
 
 

SoMe (hvad har der været af opslag på de sociale 
medier siden sidst?) 
 
Digitalt forløb i børnehaven – Guldastronauterne. 
Thomas fortæller om det næste gang.  
 

Næste møde(r): Næste møde: 
Tirsdag d. 19. november 2024, kl. 17.00-19.00 på 
Egebjerg Skole, Egebjerg Hovedgade 30, Egebjerg 
 
 

 


